



ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

ក្រសួងការបរទេស
និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន
លទ្ធផលនៃកិច្ចប្រជុំរដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ានលើកទី៥៤ និងកិច្ចប្រជុំពាក់ព័ន្ធ
ថ្ងៃទី០២ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២១ តាមប្រព័ន្ធវីដេអូ
(១៧*២០)

នៅថ្ងៃទី២ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២១ តបតាមការអញ្ជើញរបស់ ឯកឧត្តម ជាកូ អ៊ីវ៉ាន់ ពើហ៊ីន យូស៊ីហ៍ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសទី២ របស់ព្រះយណោដារ៉ូស្យាឡាម ឯកឧត្តម ប្រាក់ សុខុន ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេស និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ បានអញ្ជើញចូលរួមក្នុងកិច្ចប្រជុំរដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ានលើកទី៥៤ និងកិច្ចប្រជុំពាក់ព័ន្ធក្នុងក្របខ័ណ្ឌអាស៊ាន តាមប្រព័ន្ធវីដេអូ។

កិច្ចប្រជុំរដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ានលើកទី៥៤

កិច្ចប្រជុំបានពិភាក្សាលើបញ្ហានានាពាក់ព័ន្ធនឹងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងកសាងសហគមន៍អាស៊ាន ការលើកកម្ពស់សមាហរណកម្មតំបន់ ទិដ្ឋភាពកាតានយោបាយនិងសន្តិសុខ និងបញ្ហាចាំបាច់បន្ទាន់ដទៃទៀតដែលជាការយកចិត្តទុកដាក់ និងការបោះឆ្នោតសម្រាប់តំបន់អាស៊ាន រួមទាំងបញ្ហាទំនាក់ទំនងខាងក្រៅ ផងដែរ។

កិច្ចប្រជុំបានស្វាគមន៍ចំពោះវឌ្ឍនភាពដែលអាស៊ានសម្រេចបាននៅក្នុងឆ្នាំ២០២១ រួមមាន កិច្ចខិតខំសម្រេចបាននូវគំនិតផ្តួចផ្តើមជាយុទ្ធសាស្ត្រ និង គ្រប់ជ្រុងជ្រោយ ដើម្បីផ្សារភ្ជាប់ការឆ្លើយតបរបស់អាស៊ានចំពោះគ្រោះមហន្តរាយនិងការសង្គ្រោះបន្ទាន់ (ASEAN SHIELD) ការអភិវឌ្ឍយុទ្ធសាស្ត្ររួមបញ្ចូលគ្នាស្តីពីបដិវត្តន៍ឧស្សាហកម្មទី៤ សម្រាប់អាស៊ាន ការជំរុញកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាក់លាក់ស្តីពីសេដ្ឋកិច្ចបៃតង និងការជំរុញទៅមុខក្នុងការរៀបចំចក្ខុវិស័យសហគមន៍អាស៊ានក្រោយឆ្នាំ២០២៥។

ប្រទេសជាសមាជិកអាស៊ានបានសង្កត់ធ្ងន់អំពីសារៈសំខាន់នៃតម្រូវការក្នុងការចាប់ផ្តើមឱ្យមានអភិក្រមរួម ប្រកបដោយបរិយាប័ន្ន និងវិធីមាំ ក្នុងការឆ្លើយតបចំពោះការប្រឈមគ្នាមៗ ជាពិសេសដើម្បីបញ្ចប់ជំងឺកត្យាតកូវីដ-១៩ និងធានាបាននូវការស្តារសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញយ៉ាងឆាប់រហ័សនៅក្នុងតំបន់។ ក្នុងន័យនេះ កិច្ចប្រជុំបានឯកភាពពន្លឿនការអនុវត្តក្របខ័ណ្ឌស្តារឡើងវិញគ្រប់ជ្រុងជ្រោយរបស់អាស៊ាន និងផែនការអនុវត្ត ក៏ដូចជា គំនិតផ្តួចផ្តើមសំខាន់ៗផ្សេងទៀតដែលបានឯកភាពគ្នារួច រួមមាន កិច្ចព្រមព្រៀងច្រករបៀងធ្វើដំណើរនៅក្នុងតំបន់អាស៊ាន ដើម្បីធានាថា អាស៊ាន ងើបចេញពីជំងឺកត្យាតកូវីដ-១៩ ប្រកបដោយភាពកាន់តែវិធីមាំជាងមុន ។



រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសបានអះអាងជាថ្មីនូវការប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងការជំរុញតំបន់និយម និងពហុភាគីនិយម ក៏ដូចជា ពង្រឹងនិម្មាបនកម្មតំបន់ដែលបើកចំហ មានតម្លាភាព ប្រកបដោយបរិយាប័ន្ន និងផ្អែកលើគោលការណ៍ច្បាប់ ដោយយកអាស៊ានជាស្នូលក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហាប្រឈមរួម ដោយឈរលើផលប្រយោជន៍ទៅវិញទៅមក។

ប្រទេសសមាជិកអាស៊ាន បានឯកភាពចំពោះការចូលជាសមាជិកនៅក្នុងសន្និសីទសិបបួនប្រាំបួន និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការនៅអាស៊ីអាគ្នេយ៍ (TAC) របស់ព្រះរាជាណាចក្រជាណាចក្រជាតិ ក្រិច ព្រះរាជាណាចក្រហូឡង់ ប្រទេសអូម៉ង់ រដ្ឋកាតា និងអេមីរ៉ាតអារ៉ាប់រួម និងបានទន្ទឹងរង់ចាំការចុះហត្ថលេខាលើលិខិតតភ្ជាប់រវាងចំពោះការចូលជាសមាជិករបស់បណ្តាប្រទេសខាងលើតាមពេលវេលាសមស្រប។ កិច្ចប្រជុំក៏បានពិភាក្សា លើសំណើសុំរបស់ប្រទេសផ្សេងទៀត ដែលចាប់អារម្មណ៍ចំពោះចូលជាសមាជិកនៃសន្និសីទ TAC នេះផងដែរ។

រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសបានផ្លាស់ប្តូរទស្សនៈអំពីបញ្ហាតំបន់ និងអន្តរជាតិ ដែលជាចំណាប់អារម្មណ៍ និងការបោះឆ្នោត រួមមាន កិច្ចសហប្រតិបត្តិការនិងសន្តិសុខលំហសមុទ្រ សមុទ្រចិនខាងត្បូង បញ្ហាឧបទ្វីបកូរ៉េ ស្ថានភាពនៅមជ្ឈិមបូព៌ា ការវិវត្តនៅប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា និងបញ្ហាឆ្លងដែនផ្សេងៗ រួមមានបញ្ហាសន្តិសុខអ៊ីនធឺណិត។ កិច្ចប្រជុំបានឯកភាពធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវការអនុវត្តវិស័យយុទ្ធសាស្ត្រចំនួន៤ នៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្រោមទស្សនៈវិស័យអាស៊ានស្តីពីឥណ្ឌូ-ប៉ាស៊ីហ្វិក (AOIP) ក្នុងការចូលរួមរបស់អាស៊ានជាមួយដៃគូខាងក្រៅ ជាពិសេស តាមរយៈក្របខ័ណ្ឌអាស៊ានបូកប៊ី និងកិច្ចប្រជុំកំពូលអាស៊ី-បូព៌ា (EAS)។ ដើម្បីតាមដានលទ្ធផលពីកិច្ចប្រជុំថ្នាក់ដឹកនាំអាស៊ានកាលពីថ្ងៃទី២៤ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២១ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ានបានបង្ហាញការប្តេជ្ញាចិត្តពន្លឿនការអនុវត្តការព្រមព្រៀងជាឯកច្ឆន្ទ ៥ចំណុច ជាពិសេស ការចាប់ផ្តើមបេសកកម្មរបស់ប្រសិទ្ធភាពពិសេសរបស់ប្រធានអាស៊ាន ដើម្បីសម្រុះសម្រួលដំណើរការនៃកិច្ចសន្ទនា និងជំនួយមនុស្សធម៌ដល់មីយ៉ាន់ម៉ា។ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ានបានឯកភាពចាប់ផ្តើមផ្តល់នូវជំនួយមនុស្សធម៌ ដោយគ្មានការពន្យារពេលតាមរយៈមជ្ឈមណ្ឌលសម្របសម្រួលអាស៊ាន ដើម្បីជំនួយមនុស្សធម៌ និងការគ្រប់គ្រងគ្រោះមហន្តរាយ ដើម្បីឆ្លើយតបការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩ នៅក្នុងមីយ៉ាន់ម៉ា។

រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសក៏រីករាយក្នុងការផ្តល់ឋានៈជាដៃគូកិច្ចសន្ទនាតាមវិស័យអាស៊ាន ដល់អេមីរ៉ាតអារ៉ាប់រួម ដោយត្រូវរង់ចាំការបញ្ចប់នីតិវិធីជាផ្លូវការ។ រដ្ឋមន្ត្រីក៏បានឯកភាពផ្តល់ឱ្យចក្រភពអង់គ្លេស នូវឋានៈជាដៃគូសន្ទនាទី១១ របស់អាស៊ាន។ សម្រាប់ទំនាក់ទំនងខាងក្រៅ រដ្ឋមន្ត្រីបានឯកភាពចាប់ផ្តើមពិនិត្យឡើងវិញគ្រប់ជ្រុងជ្រោយទៅលើការផ្អាក (Moratorium) ទទួលយកភាពជាដៃគូសន្ទនាថ្មីនាពេលកន្លងមក ។

កិច្ចប្រជុំនេះ រំពឹងដល់ការរៀបចំកិច្ចប្រជុំរដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ានលើកទី៥៥ និងកិច្ចប្រជុំពាក់ព័ន្ធដែលនឹងប្រព្រឹត្តទៅនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នៅឆ្នាំ ២០២២។

ក្នុងអំឡុងពេលនៃកិច្ចប្រជុំ ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ប្រាក់ សុខុន បានសង្កត់ធ្ងន់លើសារៈសំខាន់នៃការធានាឱ្យបាននូវការស្តារសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញប្រកបដោយចីរភាព និងកំណើនសម្រាប់តំបន់ រួមមាន តាមរយៈការសម្រេចឱ្យបាននូវក្របខ័ណ្ឌការរៀបចំច្រករៀងធ្វើដំណើរក្នុងតំបន់អាស៊ាន និង



ការធ្វើប្រតិបត្តិការនៃមជ្ឈមណ្ឌលអាស៊ានសម្រាប់ភាពបន្ទាន់ផ្នែកសុខភាពសាធារណៈ និងជំងឺ ដែលកំពុងកើតមាន (ACPHEED) ។

ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានសង្កត់ធ្ងន់លើសារៈសំខាន់នៃការធានាថា ការចូលរួមរបស់អាស៊ាន ជាមួយដៃគូខាងក្រៅ គឺជាទ្រង់ទ្រាយមជ្ឈមណ្ឌលអាស៊ាន ដែលស្របនឹងគោលការណ៍អាស៊ាន រួមមាន ទស្សនៈវិស័យអាស៊ានស្តីពីឥណ្ឌូ-ប៉ាស៊ីហ្វិក (AOIP)។

កិច្ចប្រជុំក្រុមប្រឹក្សាសហគមន៍សន្តិសុខ-នយោបាយអាស៊ាន (APSC) លើកទី២៣

កិច្ចប្រជុំបានពិភាក្សាអំពីការវិវត្តថ្មីៗទាក់ទងនឹងនយោបាយ និងសន្តិសុខក្នុងតំបន់ និងវឌ្ឍនភាពនៃ ការងាររបស់ស្ថាប័នតាមវិស័យនៅក្នុងសសរស្ត្រនយោបាយ និងសន្តិសុខ (APSC)។ កិច្ចប្រជុំបាន ស្វាគមន៍ចំពោះវឌ្ឍនភាពដែលសម្រេចបានក្នុងការអនុវត្តផែនការលំអិត APSC ឆ្នាំ២០២៥ ទោះបី មានជំងឺឥតក្បាលកូវីដ-១៩ ក៏ដោយ។ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេស ក៏បានឯកភាពពន្លឿនការអនុវត្តបន្ទាត់ សកម្មភាពដែលនៅសេសសល់ក្រោមផែនការលំអិត APSC ឆ្នាំ២០២៥ ។

ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានគូសបញ្ជាក់អំពីសមិទ្ធផលដែលសម្រេចបានដោយមជ្ឈមណ្ឌល តំបន់អាស៊ានសម្រាប់សកម្មភាពមិន (ARMAC) និងបានកោតសរសើរចំពោះជោគជ័យនៃសិក្ខាសាលា ស្តីពី « ការសម្រេចបាននូវការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព និងបរិយាប័ន្ន នៅក្នុងប្រទេសដែលរងផល ប៉ះពាល់ដោយសារមិន/សំណល់ជាតិដុះសង្គ្រាម (ERW) » ដែលបានរៀបចំនៅខេត្តសៀមរាប នៅ ខែកក្កដា ឆ្នាំ ២០២១។ **ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី** ក៏បានថ្លែងអរគុណចំពោះប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ី ដែលបានធ្វើជាសហប្រធានរៀបចំព្រឹត្តិការណ៍ដ៏សំខាន់នេះ។

ជំនួបរវាងរដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ានជាមួយតំណាងគណៈកម្មការអន្តររដ្ឋាភិបាលអាស៊ាន ទទួលបន្ទុកសិទ្ធិមនុស្ស

កិច្ចប្រជុំបានកត់សំគាល់របាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំ២០២១របស់គណៈកម្មការអន្តររដ្ឋាភិបាលអាស៊ាន ទទួលបន្ទុកសិទ្ធិមនុស្ស (AICHR) និងបានអនុម័តថវិកាសម្រាប់កម្មវិធី និងសកម្មភាពអាទិភាព របស់ AICHR សម្រាប់ឆ្នាំ ២០២២ ។

រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ានបានសង្កត់ធ្ងន់លើសារៈសំខាន់នៃការប្តេជ្ញាចិត្តប្រកាន់ខ្ជាប់របៀបវារៈ សិទ្ធិមនុស្ស រួមទាំងការការពារ និងលើកកម្ពស់សេរីភាពស្នូលរបស់ប្រជាជនអាស៊ាន។ រដ្ឋមន្ត្រីការ បរទេសអាស៊ានបានជំរុញឱ្យ AICHR កាន់តែសកម្មក្នុងការបំពេញភារកិច្ចលើកកម្ពស់ និងការពារ សិទ្ធិមនុស្សទូទាំងអាស៊ាន ជាពិសេសអំឡុងពេលដ៏លំបាកដែលបណ្តាលមកពីការរីករាលដាលជំងឺ កូវីដ-១៩។

ក្នុងកិច្ចប្រជុំនេះ **ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី** បានគូសបញ្ជាក់ថា ខណៈដែលអាស៊ានកំពុងប្រឈម មុខនឹងផលប៉ះពាល់ដែលបង្កដោយការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ-១៩ ដែលបានជះឥទ្ធិពលយ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរ មកលើប្រជាជនក្រីក្រ អាស៊ានគួរខិតខំប្រឹងប្រែងរួមគ្នា ដើម្បីកាត់បន្ថយការលំបាករបស់ប្រជាជន ទាំងនោះ និងបន្តវឌ្ឍនភាពនៃការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ។ **ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី** ក៏បានសង្កត់ ធ្ងន់លើភាពចាំបាច់ក្នុងការបែងចែករវាងការគោរពសិទ្ធិមនុស្សនិងសេរីភាព ក្នុងការលើកកម្ពស់ភាព



សុខដុមរមនា និងវឌ្ឍនភាពរបស់មនុស្សជាតិ ពីការបន្តប្រើប្រាស់គោលការណ៍ពិសិដ្ឋទាំងនេះ ដើម្បី បង្កឱ្យមានការស្តាប់ខ្លឹម ភាពមិនចុះសម្រុងក្នុងសង្គម អស្ថិរភាព និងការជ្រៀតជ្រែកទៅក្នុងកិច្ចការ ផ្ទៃក្នុងរបស់ប្រទេសដទៃ។ **ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី** ក៏បានលើកឡើងថា ការយល់ដឹង និងការ គោរពសិទ្ធិមនុស្សត្រូវមានភាពគ្រប់ជ្រុងជ្រោយរួមដោយគ្មានស្តង់ដារទេ ហើយគោរពអធិបតេយ្យ ភាពជាតិរបស់ប្រទេសនីមួយៗ ស្របតាមគោលការណ៍មិនជ្រៀតជ្រែកកិច្ចការផ្ទៃក្នុងផងគ្នា។

កិច្ចប្រជុំក្រុមប្រឹក្សាសម្របសម្រួលអាស៊ាន លើកទី២៩

រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ាន បានពិភាក្សាអំពីការងារឆ្លងវិស័យ រួមទាំងអាទិភាពអាស៊ានឆ្នាំ២០២១ និងសមិទ្ធផលសំខាន់ៗ និងសំណើរបស់ប្រទេសទីម័រឡេស្តេជាសមាជិកនៅក្នុងអាស៊ាន។ កិច្ចប្រជុំបាន កត់សម្គាល់ពីវឌ្ឍនភាពនៃដំណើរការកសាងសហគមន៍អាស៊ាន និងបានទទួលស្គាល់ថា កិច្ចខិតខំ ប្រឹងប្រែងសម្របខ្លួន ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងបញ្ហាប្រឈម និងកាលានុវត្តភាពនានាដែលកំពុង លេចឡើង។ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ាន បានពិភាក្សាអំពីដំណើរឆ្ពោះទៅមុខ ស្តីពីទិសដៅអនាគត ដែលសហគមន៍អាស៊ានគួរប្រកាន់យកក្រោយឆ្នាំ២០២៥ និងបានអនុម័តលក្ខខណ្ឌប្រតិបត្តិ (ToR) និងផែនទីចង្អុលផ្លូវសម្រាប់ក្រុមការងារកម្រិតខ្ពស់ (HLTF) ស្តីពីចក្ខុវិស័យក្រោយឆ្នាំ ២០២៥ របស់សហគមន៍អាស៊ាន។

រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសបានពិភាក្សាអំពីវិធីសាស្ត្រនានា ដើម្បីពង្រឹងការអនុវត្តនូវគំនិតផ្តួចផ្តើមតំបន់ ផ្សេងៗ រួមមាន មូលនិធិអាស៊ានឆ្លើយតបទៅនឹងជំងឺកូវីដ-១៩ មជ្ឈមណ្ឌលអាស៊ានសម្រាប់ភាព បន្ទាន់ផ្នែកសុខភាពសាធារណៈ និងជំងឺដែលកំពុងកើតមាន (ACPHEED) ការរៀបចំប្រកបរបៀង ធ្វើដំណើរអាស៊ាន និងក្របខណ្ឌស្តារឡើងវិញគ្រប់ជ្រុងជ្រោយអាស៊ាន ក្នុងកិច្ចខិតខំជម្នះជំងឺ រាតត្បាតកូវីដ-១៩ និងដោះស្រាយផលប៉ះពាល់សេដ្ឋកិច្ចសង្គមដែលបណ្តាលមកពីវិបត្តិនេះ។

សម្រាប់សំណើរបស់ប្រទេសទីម័រឡេស្តេធ្វើជាសមាជិកអាស៊ាន កិច្ចប្រជុំបានអនុម័តលើគោល ការណ៍ណែនាំសម្រាប់ការចូលរួមរបស់ប្រទេសទីម័រឡេស្តេនៅក្នុងសកម្មភាពនានារបស់អាស៊ាន ក្នុង គោលបំណងកសាងសមត្ថភាព ដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យប្រទេសទីម័រឡេស្តេអាចធ្វើការសម្របខ្លួនទៅ តាមដំណើរការនានាពាក់ព័ន្ធនឹងអាស៊ាន។ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសរំពឹងថានឹងបញ្ចប់បេសកកម្ម វិស្វឯយល់ការពិត (Fact Finding Mission) នៃសសរស្តម្ភសហគមន៍សេដ្ឋកិច្ច និងសង្គម-វប្បធម៌ នៅប្រទេសទីម័រឡេស្តេ នៅក្នុងពេលឆាប់ៗនេះ នៅពេលដែលជំងឺកូវីដ-១៩ ធូរស្រាល។

កិច្ចប្រជុំគណៈកម្មការតំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍គ្មានអាវុធសុវត្ថិភាព (SEANWFZ)

កិច្ចប្រជុំបានអះអាងជាថ្មីនូវការប្តេជ្ញាចិត្តដើម្បីធានាថា អាស៊ីអាគ្នេយ៍នៅតែជាតំបន់គ្មានអាវុធសុវត្ថិភាព និងអាវុធមហាប្រល័យផ្សេងៗទៀត គ្រប់ទម្រង់ទាំងអស់ ។ រដ្ឋាភិបាលសម្តែងនូវការកោត សរសើរចំពោះវឌ្ឍនភាព ដែលត្រូវបានអនុវត្តក្នុងផែនការសកម្មភាព ដើម្បីពង្រឹងការអនុវត្តសន្ធិសញ្ញា ស្តីពី SEANWFZ (២០១៤-២០២២) បើទោះបីជាមានការខានដោយសារជំងឺកូវីដ-១៩ ក៏ដោយ។ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសអាស៊ានបានទទួលស្គាល់ពីសារៈសំខាន់នៃការបន្តចូលរួម និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ ជាមួយទីភ្នាក់ងារជំនាញការអង្គការសហប្រជាជាតិ ដូចជា ទីភ្នាក់ងារថាមពលបរមាណូអន្តរជាតិ (IAEA) ដើម្បីលើកកម្ពស់របបសុវត្ថិភាពសុវត្ថិភាពសុវត្ថិភាពនៅក្នុងតំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍។



កិច្ចប្រជុំបានគាំទ្រកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងដើម្បីលើកកម្ពស់ទម្រង់នៃសន្និសីទ SEANWFZ ជាអន្តរជាតិ រួមមានតាមរយៈអនុស្សរណៈស្តីពីសកម្មភាពដែលទាក់ទងនឹងសន្និសីទ SEANWFZ និងសេចក្តីសម្រេចរបស់មហាសន្និបាតអង្គការសហប្រជាជាតិពីរឆ្នាំម្តងលើសន្និសីទ SEANWFZ ដែលគាំទ្រដោយអាស៊ាន។

កិច្ចប្រជុំបានឯកភាពបន្តការពិគ្រោះយោបល់ ដើម្បីស្វែងរកដំណោះស្រាយជាក់ស្តែងសម្រាប់ការចុះហត្ថលេខាឱ្យបានឆាប់លឿនលើពិធីសារចំពោះសន្និសីទ SEANWFZ ដោយ ប្រទេសដែលមានអាវុធនុយក្លេអ៊ែរ (NWS) ទាំងប្រាំ។

ថ្ងៃអង្គារ ១០រោច ខែទុតិយាសាធ ឆ្នាំឆ្លូវ ត្រីស័ក ព.ស. ២៥៦៥
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី៣ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២១

